
МОНІТОРИНГ НОВИН
УКРАЇНСЬКИХ ТА

СВІТОВИХ ЗМІ

 

ДОДАТОК ДО ЖУРНАЛУ

Підготовлено за підтримки:

ЩОТИЖНЕВИЙ ДАЙДЖЕСТ

24.02.2020-29.02.2020



 

 

ЗМІСТ 
КИТАЙ 3 

ЕКОНОМІКА 3 
Toyota відновила роботу всіх своїх заводів у Китаї 3 
Китай налагодить масове виробництво безпілотних автомобілів до 2025 року 4 
Виручка Huawei зросла на 18% в 2019 році 5 
Про Китай, але не про коронавірус. У Піднебесній за рік з'явилося в три рази більше 
мільярдерів, ніж у США. 5 
Індекс PMI у виробничому секторі Китаю знизився в лютому 6 
Індекс PMI у невиробничому секторі Китаю знизився в лютому 6 
Головний виконавчий директор Qualcomm переконаний в довгостроковій тенденції до розвитку 
китайської економіки 7 

НАУКА 8 
У Китаї знайшли зелену водорість, якій може бути мільярд років 8 
Перейшов на темну сторону. Китайський зонд Chang'e-4 вивчає зворотний бік Місяця 8 

КОРОНАВІРУС 10 
Китай заявив, що у Пекіні розроблено вакцину проти коронавірусу 10 
У китайському місті Ухань частково зняли обмеження на виїзд людей 10 
Лікарі зробили важливу заяву про джерело коронавірусу 11 
Ситуацію з коронавірусом вдасться взяти під контроль до квітня - китайський експерт 12 
Лі Кецян проінспектував роботу національної платформи з розробки лікарських препаратів від 
COVID-19 13 

КИТАЙ – УКРАЇНА 14 
Китайці планують інвестувати у розведення риби в Молочному лимані 14 
Ситуація з коронавірусом уповільнює процеси, пов'язані з торговою інтеграцією України та 
Китаю – Кулеба 14 
Новопризначений Посол КНР в Україні прибув до Києва 15 

КИТАЙ – США 16 
Китай закликає США правильно оцінювати двостороннє співробітництво в сфері науки, 
техніки і культури – МЗС 16 

1 
 



 

 
Посол Китаю в США закликав обидві сторони співпрацювати на тлі епідемій коронавірусу 
нового типу 17 

КИТАЙ – ЄВРОПА 19 
Спільна боротьба з епідемією може стати можливістю зміцнити китайсько-німецьке практичне 
співробітництво - посол КНР в Німеччині 19 

ЗАЯВИ МІЖНАРОДНИХ 20 

ОРГАНІЗАЦІЙ 20 
Пік епідемії коронавірусу пройдено, - ВООЗ 20 

АНАЛІТИКА 21 
Україна - Китай: горизонт для інвестицій 21 
Погляд з Китаю: Як місцевий бізнес виживає у час епідемії коронавірусу 26 

ПУБЛІЧНИЙ ВИСТУП 29 
Уроки управління від китайського бізнесу та філософії 29 

ІНФОГРАФІКА 30 
Падіння фондових ринків триває у міру поширення коронавірусу в світі 30 

   

2 
 



 

 

КИТАЙ 
 
ЕКОНОМІКА  

 
Toyota відновила роботу всіх своїх заводів у Китаї 

24.02.2020|09:24|УНІАН 

За словами представників компанії, зараз заводи працюють не на повну потужність. 

Японський автомобільний концерт Toyota відновив роботу всіх своїх чотирьох заводів в Китаї після                         
того, як вона була призупинена через спалах коронавірусу.  

Про це повідомляє РБК з посиланням на канал NHK.  

У понеділок Toyota відновила роботу складального заводу в Ченду. Минулого тижня знову                       
запрацювали заводи в містах Чанчунь, Гуанчжоу і Тяньцзінь.  

Toyota планувала відновити діяльність своїх заводів в Китаї ще на початку лютого після вихідних з                             
нагоди місячного Нового року. Однак потім терміни перенесли через продовження поширення                     
коронавірусу в країні.  

За словами представників компанії, зараз заводи працюють не на повну потужність.  

Раніше експерти міжнародного рейтингового агентства Fitch попередили, що коронавірус COVID-19                   
може призвести до зниження продажів нових автомобілів в Китаї і порушити постачання по всьому                           
світу.  

За даними агентства, перебої з поставками, які виникли через припинення виробництва автомобілів і                         
комплектуючих в КНР, можуть продовжитися до кінця лютого або початку березня. 

 

Джерело: 
https://www.unian.ua/economics/transport/10887101-toyota-vidnovila-robotu-vsih-svojih-zavodiv-u-kitaji
.html  
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Китай налагодить масове виробництво безпілотних автомобілів до 2025 року 

25.02.2020|15:25| Женьмінь жибао 

Китай поставив за мету налагодити масове виробництво безпілотних транспортних засобів з умовною                       
автоматизацією до 2025 року, говориться в документі, опублікованому Міністерством промисловості                   
та інформатизації КНР в понеділок. 

У ній зазначено план дій з конкретними завданнями по сприянню інноваціям у сфері розвитку                           
безпілотних автомобілів. 

До 2025 року в країні буде створено базову екосистему для безпілотних транспортних засобів                         
китайського стандарту, йдеться в документі. У ньому також наголошується про необхідності                     
безперервного вдосконалення цієї системи з метою зміцнення потенціалу держави у сфері                     
автоматизованих транспортних засобів. 

Згідно з цим документом, країна також націлена вийти на ринок додатків для безпілотних автомобілів                           
з високим ступенем автоматизації при певних сценаріях до 2025 року, говориться в документі. 

Залежно від рівня автоматизації, безпілотні транспортні засоби, як правило, діляться на різні типи.                         
Умовна автоматизація дозволяє автомобілю взяти керування на себе в якійсь частині поїздки при                         
дотриманні певних умов експлуатації. На відміну від цього, автомобілі з високим ступенем                       
автоматизації можуть справлятися з більш динамічними завданнями, але все ж при певних обставинах                         
можуть потребувати у втручанні водія. 

Для досягнення своєї мети Китай буде просувати наукові дослідження і розробку передових                       
технологій, таких як взаємодія людини і комп'ютера, а також створювати бази даних оцінки і                           
випробувань автоматизованих транспортних засобів, говориться в документі. 

В країні також будуть проведені дослідження з правових та етичних питань, пов'язаних з                         
безпілотними автомобілями, а також встановлені державні стандарти з різних аспектів, відзначається                     
в повідомленні. 

Китай буде надавати податкові пільги стартапам і іншим підприємствам сектора, і заохочувати                       
іноземні компанії співпрацювати з китайськими в області НДДКР самоврядних транспортних                   
засобів, підкреслюється в документі. 

 

Джерело: http://russian.people.com.cn/n3/2020/0225/c31518-9661853.html 
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Виручка Huawei зросла на 18% в 2019 році 

25.02.2020|15:26| Женьмінь жибао 

Виручка китайського технологічного гіганта Huawei в 2019 році зросла на 18% в річному вимірі і                             
досягла 850 млрд юанів / близько 121 млрд дол. США /, повідомив Юй Чендун, головний виконавчий                               
директор споживчого бізнесу Huawei. 

Споживчий бізнес Huawei наростив обсяг продажів, завдяки швидкому зростанню частки багатьох                     
кінцевих продуктів на світовому ринку. У минулому році обсяг поставок смартфонів Huawei                       
перевищив 240 млн одиниць, посівши друге місце на світовому ринку. Бізнес з виробництва                         
персональних комп'ютерів і бездротових аудіосистем продемонстрував упевнене зростання більш ніж                   
на 200%. 

Станом на січень цього року поставки 5G-смартфонів компанії перевищили 10 млн одиниць. 

 

Джерело: http://russian.people.com.cn/n3/2020/0225/c31518-9661855.html  

 

 

Про Китай, але не про коронавірус. У Піднебесній за рік з'явилося в три рази більше мільярдерів,                               
ніж у США. 

27.02.2020|12:37|НВ Бізнес 

У 2019 року в Китаї з'явилося 182 нових мільярдерів, в США - тільки 59. 

У Китаї в 2019 році число мільярдерів зросло більш, ніж в три рази, в порівнянні з США. Про це                                     
свідчать дані Hurun Global Rich List, китайської версії світового рейтингу Forbes, повідомляє DW. 

Всього в КНР, в тому числі Гонконгу, а також на Тайвані за 2019 рік з'явилося 182 нових мільярдера. У                                     
той же час в США число мільярдерів за рік зросла на 59 осіб. 

«У Китаї зараз більше мільярдерів, ніж у США та Індії разом узятих», - заявив упорядник Hurun                               
Global Rich List Руперт Хугеверф. За його даними, в Китаї налічується 799 осіб з мільярдними                             
статками, в США - 629, а в Індії - 137. У КНР в 2019 році особливо сильно виросли акції технологічних                                       
(плюс 77%) і фармацевтичних (плюс 37%) компаній. 

При цьому список Hurun Global Rich List вже третій рік поспіль очолює американець, засновник                           
Amazon Джефф Безос, стан якого оцінюється в $ 140 млрд. Серед китайських мільярдерів - на                             
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першому місці глава інтернет-платформи Alibaba Group Джек Ма. Його стан оцінюється в $ 45 млрд,                             
це 21-е місце в рейтингу. 

Містом, де проживають найбільше мільярдерів, п'ятий рік поспіль вважається Пекін. Там проживають                       
110 осіб з мільярдними статками. У Нью-Йорку цей показник дорівнює 98. Раніше повідомлялося, що                           
доларові мільярдери живуть всього в 39 країнах світу. 

 

Джерело: 
https://nv.ua/biz/economics/kitayskie-milliardery-v-knr-za-god-poyavilos-v-tri-raza-bolshe-milliarderov-c
hem-v-ssha-novosti-mira-50072628.html 

 

 

Індекс PMI у виробничому секторі Китаю знизився в лютому 

29.02.2020|11:15|Xinhua 

Індекс менеджерів з закупівель / PMI / у виробничому секторі Китаю в лютому 2020 року склав 35,7,                                 
що продемонструвало зниження в порівнянні з січнем поточного року, коли цей показник становив                         
50. Про це в суботу повідомило державне статистичне управління КНР. 

Нагадаємо, що значення показника PMI вище 50 говорить про розширення сектору, а нижче 50 - про                               
його скорочення. 

 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/29/c_138829675.htm  

 

 

Індекс PMI у невиробничому секторі Китаю знизився в лютому 

29.02.2020|11:35|Xinhua 

Індекс PMI у невиробничому секторі Китаю в лютому 2020 року склав 29,6, що продемонструвало                           
зниження в порівнянні з січнем поточного року, коли цей показник становив 54,1. Про це в суботу                               
повідомило Державне статистичне управління КНР. 
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Нагадаємо, що значення показника PMI вище 50 говорить про розширення сектора, а нижче 50 - про                               
його скорочення. 

 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/29/c_138829711.htm  

 

 

Головний виконавчий директор Qualcomm переконаний в довгостроковій тенденції до розвитку                   
китайської економіки 

29.02.2020|19:55|Xinhua 

Головний виконавчий директор компанії Qualcomm, штаб-квартира якої розташована в                 
американському штаті Каліфорнія, Стівен Молленкопф заявив днями, що повністю впевнений у                     
здатності Китаю подолати виклики, що виникають в результаті епідемії пневмонії, викликаної                     
коронавірусом нового типу / COVID-19 /, і в збереженні тенденції до розвитку китайської економіки                           
в довгостроковій перспективі. 

С. Молленкопф 27 лютого в відеоролику заявив, що Китай доклав величезних зусиль для боротьби з                             
епідемією, що було зроблено не тільки для самого Китаю, але і для всього іншого світу, і він високо                                   
цінує це. 

За його словами, у Qualcomm тисячі співробітників в Китаї, і компанія гарантує їх безпечне                           
повернення на робочі місця відповідно до постанов китайського уряду. Крім того, компанія завжди                         
підтримує тісні зв'язки з китайськими партнерами в зусиллях з підтримки їх подальшої діяльності. 

Він також підкреслив, що компанія вже понад 20 років розвиває бізнес в Китаї і має намір                               
продовжити поглиблювати співпрацю з китайськими партнерами в мобільних екосистемах, а також у                       
сфері охорони здоров'я. 

Qualcomm є провідним підприємством в світі в області технологій 5G і є близьким партнером по                             
співпраці для багатьох китайських підприємств. 

 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/29/c_138830532.htm  
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НАУКА 
У Китаї знайшли зелену водорість, якій може бути мільярд років 

24.02.2020|22:28|hromadske.ua 

Вчені виявили у північному Китаї в районі Наньфен, ймовірно, найстарішу зелену водорість —                         
припускають, що їй приблизно мільярд років. Це може свідчити про те, що середня оцінка часу, коли                               
виникли зелені водорості, нині занижена. 

Про це повідомили науковці з Політехнічного Університету Вірджинії, статтю опублікували в                 
журналі Nature Ecology & Evolution. 

Водорості дали ім'я Proterocladus antiquus, збереглася вона набагато краще за попередні виявлені,                       
відтак є можливість у деталях роздивитися її під мікроскопом. 

Автори статті припускають, що найбільш ранні зелені водорості були одноклітинними, тоді як у цієї                           
сформувалося розгалужене тіло розміром до трьох міліметрів у висоту. 

Її клітини диференційовані: крім звичайних витягнутих клітин у неї виявилися вбудовані округлі                       
клітини з потовщеною клітинною стінкою. Дослідники вважають, що це пов’язано з виживанням у                         
несприятливих умовах. 

Як наголошують вчені, нова знахідка означає, що середня оцінка часу, коли виникли зелені водорості,                           
занижена. Якщо один мільярд років тому на Землі з'явилися складні багатоклітинні форми, то                         
найпримітивніші водорості повинні були сформуватися набагато раніше. 

 

Джерело: https://hromadske.ua/posts/u-kitayi-znajshli-zelenu-vodorist-yakij-mozhe-buti-miljon-rokiv  

 

 

Перейшов на темну сторону. Китайський зонд Chang'e-4 вивчає зворотний бік Місяця 

27.02.2020|14:08|Фокус 

Місяцехід використовував бортовий радар, щоб вивчити надра супутника. 

Новаторська місія Китаю з дослідження зворотного боку Місяця продовжує приносити свої плоди.                       
Тепер зонд Chang'e-4 дозволив вченим заглянути під поверхню супутника Землі. Про це повідомляє                         
New Atlas. 
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За словами дослідників, місяцехід використовував бортовий радар, щоб проникнути глибоко в                     
Місяць, вивчаючи картину підповерхневої структури, яка дала нові підказки про бурхливе минуле                       
супутника. 

Зонд Chang'e-4 є приймачем Chang'e-3, який відвідав Місяць в 2013 році. Chang'e-4 увійшов в історію,                             
приземлившись на зворотному боці Місяця в січні 2019 року. Вчені вважають, що в цій області Місяця                               
знаходяться стародавні відкладення льоду, що зберігся через відсутність прямих променів сонця.                     
Також місія має намір вивчити склад місячної кори і мантії, щоб поглибити наші знання того, як                               
Місяць утворився мільярди років тому. 

Для подібних досліджень, місяцехід місії Yutu-2 обладнаний радаром, який передає радіосигнали                     
глибоко під поверхню Місяця. Команда каже, що цей механізм працює особливо добре, завдяки                         
особливостям ландшафту, що дозволяє радіолокаційним сигналам досягати до 40 метрів в глибину,                       
що в три рази більше, ніж вдавалося Chang'E-3. 

«Ми виявили, що проникнення сигналу на майданчику CE-4 набагато більше, ніж виміряне                       
попереднім космічним кораблем Chang'E-3 на його ближній посадочній площадці. Надра на                     
посадочній площадці CE-4 набагато більш прохідні для радіохвиль, і це показує геологічні                       
відмінності двох посадкових майданчиків», - говорить генеральний директор Національної                 
астрономічної обсерваторії Академії наук Китаю (Наокі) Лі Чуньлай. 

Радіолокаційні зображення збиралися протягом двох днів і представляють собою перше                   
електромагнітне зображення структури Місяця на її зворотному боці. Комбінуючи повчання дані з                       
томографической інформацією і іншими дослідженнями, команда змогла розібратися в складі надр.                     
Так, вчені вважають, що вони складаються з високо пористих, гранульованих матеріалів і валунів                         
різних розмірів. Дослідники говорять, що така картина - результат бурхливого минулого Місяця, коли                         
метеори та інші осколки регулярно вдарялися об поверхню супутника. 

«Ця робота значно поліпшить наше розуміння історії місячного впливу і вулканізму, а також може                           
пролити світло на розуміння геологічної еволюції зворотного боку Місяця», - говорить Лі. 

 

Джерело: 
https://focus.ua/technologies/450984-pereshel_na_temnuiu_storonu_kitaiskii_zond_change-4_izuchaet_obr
atnuiu_storonu_luny  
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КОРОНАВІРУС 
Китай заявив, що у Пекіні розроблено вакцину проти коронавірусу 

24.02.2020|14:20|day.kyiv.ua 

Влада Китаю впевнені, що епідемію нового коронавірусу незабаром вдасться перемогти, а нормальне життя                         
в більшості регіонів країни буде відновлено до кінця лютого. 

Вже розроблена вакцина, яка попередньо дозволяє сформувати імунітет, її необхідно доопрацювати і                       
протестувати додатково, заявив журналістам у понеділок посол КНР в Москві Чжан Ханьхуей, пише                         
УНН з посиланням на федеральне агентство ТАСС. 

“У Китаї є впевненість, що ми вже найближчим часом здобудемо остаточну перемогу над цією                           
епідемією, — сказав посол. — Крім центру епідемії (в провінції Ухань) в більшості провінцій і міст до                                 
кінця цього місяця вже відновиться нормальний порядок. Звичайно, в центрі епідемії, я думаю, цей                           
момент настане пізніше — десь протягом березня”. 

За словами дипломата, розроблена в Китаї вакцина вже встигла продемонструвати ефективність,                     
однак потрібні додаткові випробування. “Наші вчені вже дали тривимірний опис коронавірусу — це                         
дуже хороше підгрунтя для розробки вакцини. У Китаї вже розробили вакцину, яка показує імунітет.                           
Але це попередні результати, потрібен ще час для подальших експериментів і доопрацювання                       
(вакцини)”, — пояснив Чжан Ханьхуей. 

Дипломат зазначив, що Китай розгортає широку співпрацю з міжнародним співтовариством для                     
боротьби з поширенням коронавірусу. Він нагадав, що Всесвітня організація охорони здоров’я                     
направила в країну делегацію для вивчення нового вірусу. 

 

Джерело: 
http://day.kyiv.ua/uk/news/240220-kytay-zayavyv-shcho-pekin-rozrobyv-vakcynu-proty-koronavirusu  

 

 

У китайському місті Ухань частково зняли обмеження на виїзд людей 

24.02.2020|10:29|zn.ua 

Бажаючим залишити епіцентр епідемії коронавірусу доведеться виконати низку вимог. 
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Влада китайського міста Ухань, який став відправною точкою поширення небезпечного коронавірусу                     
Covid-2019, частково зняла обмеження на виїзд людей. Вперше за останній місяць з епіцентру епідемії                           
зможуть виїхати здорові люди, повідомляє агентство AFP. 

Серед вимог, які висуваються до бажаючих покинути місто:  

● відсутність контактів з хворими на коронавірус і симптомів захворювання (підвищеної                   
температури, кашлю і т.д.) 

● наявність вагомих причин покинути місто 
● бажаючий покинути місто не є жителем м. Ухань. 

Всі бажаючі повинні отримати офіційний дозвіл на виїзд, а також зареєструватися в пунктах                         
призначення за межами Ухань і перевірити стан здоров'я протягом двох тижнів, пише DW. 

Жорсткий карантин в місті ввели 23 січня. Транспортне сполучення з Ухань було припинено,                         
жителям дев’яти мільйонного мегаполісу заборонили покидати місто. 

Раніше влада китайської провінції Хубей, звідки почав поширення коронавірус, заявила про те, що                         
інкубаційний період після зараження може тривати 27 днів. Тривалий інкубаційний період хвороби                       
може ускладнити симптоми Covid-2019. 

Всесвітня організація охорони здоров'я оголосила спалах коронавірусу «надзвичайною ситуацією у                   
сфері охорони здоров'я, що має міжнародне значення». У ВООЗ побоюються, що вірус потрапить на                           
територію країн зі слабкою системою охорони здоров'я. 

Китайський коронавірус швидкими темпами поширюється по всьому світу.  

 

Джерело: 
https://zn.ua/WORLD/v-kitayskom-uhane-chastichno-snyali-ogranichenie-na-vyezd-lyudey-345981_.html  

 

 

Лікарі зробили важливу заяву про джерело коронавірусу 

27.02.2020|07:32|Сегодня 

Початкове джерело епідемії нового коронавірусу могло бути не в Китаї, хоча і захворювання вперше                           
зафіксували саме в КНР. Про це заявив глава спеціальної комісії по боротьбі з розповсюдженням                           
пневмонії Державного комітету у справах охорони здоров'я КНР Чжун Наньшань. 
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«Коли ми робимо прогнози і будуємо здогади щодо епідемії, в першу чергу ми беремо до уваги Китай                                 
і не розглядаємо інші країни. Зараз і за кордоном виникли ситуації. Спалах епідемії вперше виникла в                               
КНР, проте не обов'язково, що вона зародилася в Китаї», - розповів він. 

Чжун Наньшань додав, що джерело коронавірусу досі не встановили. 

«Як саме з'явився новий коронавірус досі незрозуміло. Ми не знаємо, чи існував він раніше.                           
Ймовірно, проміжним господарем коронавірусу є не тільки панголіни», - зазначив він. 

А тим часом, хвороба продовжує забирати життя - число жертв коронавірусу зросло до 2744 осіб, а                               
заразилися - 78497. 

 

Джерело: 
https://www.segodnya.ua/world/wnews/ne-kitay-vrachi-sdelali-vazhnoe-zayavlenie-o-istochnike-koronavi
rusa-1408440.html  

 

 

Ситуацію з коронавірусом вдасться взяти під контроль до квітня - китайський експерт 

27.02.2020|10:04|Інтерфакс-Україна 

Перші випадки були зафіксовані в Китаї, проте невідомо, де саме виник вірус, над з’ясуванням цього                             
питання працюють чимало експертів. Крім того, розповсюдження відслідковується усім світом та заходи                       
по запобіганню, подоланню вірусу приймаються всіма країнами, тому прогнозується, що ситуація з                       
короновірусом буде взята під контроль до квітня.  

Китайські і іноземні експерти вважають, що ситуацію з поширенням коронавіруса COVID-19 в                       
цілому вдасться взяти під контроль до квітня, заявив журналістам керівник експертної комісії                       
Держкомітету охорони здоров'я КНР Чжун Наньшань. 

«Хоча в Ухані (адміністративний центр китайської провінції Хубей - ІФ) мав різкий сплеск                         
захворювання, цього не бачимо в інших містах. Ми раніше прогнозували, що пік припаде на середину                             
або кінець лютого», - сказав Чжун Наньшань. 

За його словами, «після 15 лютого кількість хворих стало знижуватися». 

«Ми впевнені, що епідемія буде в основному під контролем в квітні» - підкреслив експерт. 
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Він повідомив, що деякі іноземні фахівці передбачали, що число інфікованих коронавірусом може                       
перевищити 160 тис. чоловік, проте вони «не враховували рішучі заходи, прийняті китайським                       
урядом». 

Чжун Наньшань висловився на користь налагодження широкого міжнародного співробітництва та                   
обміну досвідом по боротьбі з епідемією, Китай готовий до цього, зокрема, у випадках з Південною                             
Кореєю та Іраном, де інфекція поширюється дуже швидко. 

Він зазначив, що, хоча перші випадки зараження коронавірусом були зафіксовані в китайській                       
провінції Хубей, це ще не означає, що він зародився саме в Китаї. 

«В даний час спалаху хвороби відбуваються і в інших країнах. Хоча спочатку вони були зафіксовані в                               
Китаї, це не обов'язково означає, що її джерелом був саме Китай», - сказав експерт. 

Джерело: https://interfax.com.ua/news/general/643627.html  

 

 

Лі Кецян проінспектував роботу національної платформи з розробки лікарських препаратів від 
COVID-19 

29.02.2020|15:53|Міжнародне радіо Китаю 

Прем'єр Держради КНР Лі Кецян, який є також членом Постійного комітету Політбюро ЦК КПК і                             
главою керівної групи ЦК КПК з профілактики та контролю над коронавірусом нового типу,                         
проінспектував роботу національної платформи з розробки лікарських препаратів від коронавірусу                   
нового типу /COVID-19/ і відповідного медичного обладнання в екстрених умовах. 

 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/29/2s69044.htm  
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КИТАЙ – УКРАЇНА  
 

Китайці планують інвестувати у розведення риби в Молочному лимані 

26.02.2020|09:42|АгроБізнес 

Китайська компанія пропонує разом з Кирилівською громадою (Запорізька область)розводити рибу у                     
Молочному лимані. 

Про це повідомляється на офіційному інтернет-порталі Кирилівської селищної ради. 

Зацікавило можливих майбутніх інвесторів і будівництво очисних споруд та водогону. За                     
результатами зустрічі було досягнуто домовленості про співпрацю. А також гості запропонували                     
налагодити партнерські відносини по оздоровленню дітей з КНР у Кирилівці. 

Довідково: Молочний лиман (Молочне озеро) – лиман річки Молочної (басейн Азовського моря).                       
Розташований на півдні Запорізької області. Лиман з'єднаний з Азовським морем штучною                     
протокою. 

Використання Молочного лиману у рибогосподарських цілях почалося разом із створенням штучної                     
протоки у 1943 році, яка сприяла заселенню лиману промисловими видами риб. 

 

Джерело: 
http://agro-business.com.ua/agrobusiness/item/16704-kitajtsi-planuyut-investuvati-u-rozvedennya-ribi-v-
molochnomu-limani.html  

 

 

Ситуація з коронавірусом уповільнює процеси, пов'язані з торговою інтеграцією України та Китаю                       
– Кулеба 

27.02.2020|10:43|Інтерфакс-Україна 

Ситуація з коронавірусом уповільнює торгову інтеграцію України та Китаю. Проекти могли б вже                         
динамічно обговорюватись із Китаєм, але поки опрацьовуються на рівні України.  

Віце-прем'єр-міністр України з питань європейської і євроатлантичної інтеграції Дмитро Кулеба                   
зазначає, що ситуація з поширенням коронавірусу Covid-2019 уповільнює багато процесів, пов'язані із                       
запланованою торговою інтеграцією України та Китаю. 
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«Уповільнює багато процесів. Нам потрібні інвестиції, відкриття нових промислових об'єктів. Ми                     
могли б уже динамічно говорити про це з Китаєм, але поки тільки активно опрацьовуємо проекти з                               
нашого боку», - відповів Кулеба на питання агентства «Інтерфакс-Україна» в мікроблозі Twitter . 

У той же час віце-прем'єр зазначив, що сподівається на стабілізацію ситуації і що в першому півріччі                               
він зможе відвідати Китай. 

Як повідомлялося, Кулеба очолив міжурядові комісії з Китаєм і Індією. 

 

Джерело: https://interfax.com.ua/news/general/643650.html  

 

 

Новопризначений Посол КНР в Україні прибув до Києва 

28.02.2020|15:16|Facebook of Chinese Embassy in Ukraine 中华人民共和国驻乌克兰大使馆 

27 лютого 2020 року новопризначений Посол КНР в Україні пан Фань Сяньжун прибув до України та                               
приступив до виконання службових обов'язків. Офіційний представник Департаменту державного                 
протоколу Міністерства Закордонних Справ України Свириденко О.В., дипломати Посольства КНР в                   
Україні та представники медіа зустріли пана Посла в аеропорту. 

Посол Фань щиро подякував українській стороні за теплу зустріч і зазначив, що виправдає                         
покладенні на нього очікування та всіма силами сприятиме всебічному розвитку відносин                     
стратегічного партнерства між Китаєм та Україною на благо народів обох держав. 

 

Джерело: https://www.facebook.com/chinaembua/posts/136300617870380  
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КИТАЙ – США 
Китай закликає США правильно оцінювати двостороннє співробітництво в сфері науки, техніки і                       
культури – МЗС 

26.02.2020|16:03|Міжнародне радіо Китаю 

Китай закликав американську сторону відмовитися від застарілого мислення часів «холодної війни» і                       
гри з нульовою сумою, займати правильну позицію, захищати китайсько-американські обміни і                     
співробітництво в галузі науки, техніки і культури, а також докладати більше зусиль для зміцнення                           
взаємодовіри і співробітництва між двома країнами. 

Офіційний представник МЗС КНР Чжао Ліцзяні зробив цю заяву під час брифінгу для журналістів,                           
відповідаючи на претензії з боку представників міністерства оборони та органів охорони здоров'я                       
США, які заявили, що Китай використовує досвід американських університетів для посилення своєї                       
військової і технічної конкурентоспроможності. 

«Китай досяг своїх наукових та технічних досягнень не за допомогою крадіжок, а за допомогою                           
важкої праці і мудрості китайського народу, серед якого є величезна кількість інтелектуалів», – заявив                           
китайський дипломат. Згідно зі статистикою, протягом 2009-2019 років китайські вчені опублікували                     
2,6 млн міжнародних наукових робіт, посівши друге місце за цим показником у світі, додав він. 

«Зміцнення науково-технічних обмінів і співробітництва є загальним інтересом двох сторін», – сказав                       
Чжао Ліцзяні, зазначивши, що кілька посадових осіб США під приводом національної безпеки                       
сфальсифікували факти так званих крадіжок Китаєм досягнень американської науки з таємних                     
міркувань. 

Деякі керівники американських університетів також вважають, що побоювання американських                 
посадових осіб з приводу національної безпеки перебільшені і носять дискримінаційний характер.                     
Вони заявляють, що співпраця з Китаєм, насправді, має ключове значення для сприяння розвитку                         
науки і техніки, зазначив Чжао Ліцзяні. 

Циркуляція талантів по всьому світу дає поштовх науково-технічному прогресу людства. Всі країни                       
світу, в тому числі США, активно здійснюють міжнародні обміни та співробітництво між                       
талановитими кадрами, сказав він. 

Відповідні заходи, що вживаються Китаєм, за своєю суттю аналогічні загальносвітовій практиці і                       
націлені на сприяння пересуванню обдарованих людей між Китаєм та іншими країнами, а також                         
заохочення і просування міжнародного науково-технічного співробітництва, додав він. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/26/2s68969.htm  
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Посол Китаю в США закликав обидві сторони співпрацювати на тлі епідемій коронавірусу нового                         
типу 

29.02.2020|19:55|Xinhua 

Посол Китаю в США Цуй Тянькай в п'ятницю закликав Пекін і Вашингтон до співпраці в подоланні                               
глобальних викликів, застерігаючи від «політичного вірусу», розповсюджуваного політично               
мотивованими людьми. 

У статті, опублікованій в газеті USA Today, Цуй Тянькай зазначив, що Пекін масштабно відреагував                           
на спалах коронавірусу нового типу / COVID-19 / в Китаї. 

«Від вищого керівництва до низів, від медичних працівників до простих людей, китайський народ                         
об'єднався і продемонстрував надзвичайну стійкість і відданість у боротьбі з хворобою», - зазначив                         
Цуй Тянькай. 

Як відповідальна країна, Китай також спорудив «Велику стіну» профілактики захворювань для всього                       
світу, сказав він, додавши, що Китай поширює інформацію про хвороби відкритим, прозорим і                         
відповідальним чином. 

Китайський дипломат назвав медиків, які принесли велику жертву, героями нашого дня, розповівши                       
про їхні вчинки. 

«Щоб заощадити більше часу на роботу, жінки-лікарі стригли своє волосся, а чоловіки голили їх.                           
Щоб заощадити медичні матеріали, вони п'ють менше або навіть зовсім не п'ють воду, щоб знімати                             
захисні костюми рідше і рідше користуватися ванною кімнатою, оскільки костюми повинні бути                       
утилізовані після того, як їх зняли», - сказав він. 

Цуй Тянькай висловив вдячність країнам світу за прояв солідарності і доброї волі, висловивши                         
готовність Китаю «відплатити за виявлену до нас доброту шляхом надання допомоги країнам і                         
регіонам, де епідемія поширюється, і це те, що ми можемо і повинні зробити». 

Він також зазначив, що в той час як китайський народ бореться з природним вірусом, Китай також                               
піддається атаці з боку «політичного вірусу», розповсюджуваного деякими політично мотивованими                   
людьми. 

«Відверто кажучи, в порівнянні з коронавірусом ці невидимі віруси більш отруйні і шкідливі, так як                             
вони атакують провідну силу боротьби з епідемією в спробі зламати нашу лінію оборони», - сказав                             
він. 
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Цуй Тянькай закликав Китай і Сполучені Штати до співпраці у вирішенні глобальних проблем і                           
викликів, оскільки «на кону інтереси 1,7 млрд китайців і американців, і 8 млрд світового населення». 

«Хвороба не знає кордонів. Ця несподівана епідемія знову нагадує нам про те, як вразливе людство і                               
як важливо допомагати один одному перед лицем труднощів», - додав він. 

 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/29/c_138830399.htm  
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КИТАЙ – ЄВРОПА  
 

Спільна боротьба з епідемією може стати можливістю зміцнити китайсько-німецьке практичне                   
співробітництво - посол КНР в Німеччині 

29.02.2020|19:55|Xinhua 

З моменту спалаху пневмонії, викликаної коронавірусом нового типу / COVID-19 /, Китай і                         
Німеччина тісно взаємодіяли і співпрацювали в боротьбі з цією епідемією. Спільна боротьба з                         
COVID-19 може стати можливістю зміцнити китайсько-німецьке практичне співробітництво, а також                   
взаєморозуміння і дружбу між народами двох країн. Про це в ексклюзивному інтерв'ю Сіньхуа в                           
п'ятницю заявив посол Китаю в Німеччині У Кень. 

У Кень повідомив журналістам, що після спалаху епідемії було досягнуто позитивного прогресу у                         
двосторонньому співробітництві в таких областях, як охорона здоров'я. 6 лютого відбулася перша                       
відеоконференція експертів високого рівня у відповідних областях обох сторін; Німеччина також                     
направила до ВООЗ кілька експертів для співпраці з китайською стороною. У міру того, як епідемія в                               
Китаї буде поступово взята під контроль, Китай і Німеччина продовжать поглиблювати співпрацю в                         
таких областях, як розробка вакцин, дослідження вірусів і надання медичної допомоги. Крім того,                         
німецькі землі і міста, а також люди з усіх верств суспільства надали підтримку Китаю. Місто                             
Дуйсбург як дружнє місто Ухань першим пожертвував протиепідемічні матеріали Китаю. 

Говорячи про те, як ставитися до цього глобального виклику в галузі суспільної охорони здоров'я,                           
посол зазначив, що «переважна більшість німців можуть дивитися на це об'єктивно і раціонально», і                           
епідемія не може служити виправданням дискримінації і ксенофобії. 

У Кень переконався, що вірус не знає кордонів. В епоху глобалізації долі країн тісно пов'язані. В                               
рамках спільної боротьби з епідемією коронавірусу необхідно також об'єднати зусилля в боротьбі з                         
«політичним вірусом» і «інформаційним вірусом». 

 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/29/c_138830538.htm  
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ЗАЯВИ МІЖНАРОДНИХ 
ОРГАНІЗАЦІЙ 
 
Пік епідемії коронавірусу пройдено, - ВООЗ 

24.02.2020|21:11|rbc.ua 

Пік епідемії коронавірусу в Китаї пройдено. З моменту виявлення коронавірусу не було суттєвих змін в 
його ДНК 

Коронавірус досі не мутував. 

Пік епідемії коронавірусу в Китаї пройдено. Про це на брифінгу заявив голова Всесвітньої                         
організації охорони здоров'я Тедрос Аданом Гебреісус, передає Twitter ВООЗ. 

За його словами, сьогодні спільна місія ВООЗ та Китаю представила доповідь за результатами                         
вивчення ситуації в китайських провінціях, в тому числі в Ухані. 

«Команда зробила ряд висновків про трансміссивність вірусу, важкість захворювань і вплив                     
прийнятих заходів. Вони виявили, що епідемія досягла свого піку між 23 січня і 2 лютого і з того часу                                     
неухильно знижується», - заявив Гебреісус. 

Він також додав, що з моменту виявлення коронавірусу не було суттєвих змін в його ДНК. А рівень                                 
смертності склав від 2% до 4% в Ухані та 0,7% за межами міста. 

 

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/pik-epidemii-koronavirusa-proyden-voz-1582562387.html  
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АНАЛІТИКА 
Україна - Китай: горизонт для інвестицій 

25.02.2020|00:00|InVenture 

Інна Демченко, керівник проектів PRAVEX Bank і Олексій Олейников, керуючий партнер InVenture про                         
поточний статус і перспективи інвестиційної співпраці України і Китаю. 

Економіка Китаю розвивається стрімкими темпами, а світові експерти очікують, що вже до 2032 року                           
Китай обжене США за рівнем ВВП на душу населення. Все це тільки підвищує інтерес українського                             
бізнесу до співпраці з китайськими інвесторами. Більш того, ось уже кілька років Китай є нетто                             
експортером капіталу, так як обсяг інвестицій за кордон перевищує прямі іноземні інвестиції в КНР. 

Інвестиції з Китаю в економіки інших країн в 2005-2019 рр. 

Період  CGIT ($ Billion)  MOFCOM Headline ($ 
Billion) 

CGIT Growth 
(Percentage) 

MOFCOM Growth 
(Percentage) 

2005  10,2  12,3  н.д.  н.д. 
2006  20,3  21,2  +99  +72 
2007  30,1  26,5  +48  +25 
2008  56,3  55,9  +87  +111 
2009  56,1  56,5  -1  +1 
2010  66,0  68,8  +18  +22 
2011  70,3  74,7  +7  +9 
2012  78,5  87,8  +12  +18 
2013  80,8  107,8  +3  +23 
2014  102,5  123,1  +27  +14 
2015  117,9  145,7  +15  +18 
2016  158,2  198,2  +34  +36 
2017  175,6  158,3  +11  -20 
2018  115,2  143,0  -34  -10 
2019  68,4  124.3  -41  -4 
ВСЬОГО  1 206,4  1 398,9  n/a  n/a 
 

* Джерело: The China Global Investment Tracker, China's Ministry of Commerce (MOFCOM) 

Вкладення в іноземний бізнес дають можливість Китаю зміцнити власну економіку, а також посилити                         
вплив в інших країнах. З одного боку, китайська стратегія розвитку Going Global - заохочує інвестиції                             
на зарубіжних ринках, тому компанії активно розширюють свою присутність і вивчають можливості                       
інвестування в ряд секторів. Але, з іншого боку, китайська влада вже стурбована відтоком капіталу з                             
країни і починає посилювати контроль за інвестиційними потоками, що призводить до скорочення                       
загальних обсягів інвестицій з країни. Потенційні інвестори почали більш обережно підходити до                       
вибору країн / об'єктів для фінансування, ретельно зважуючи економічні і геополітичні ризики. 
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Статистика інвестицій Китаю розділяє інвестиційні потоки на фінансові інвестиції, інвестиції в                     
будівництво, а також інвестиції, які зазнали невдачі після укладення комерційної угоди (проблемні                       
інвестиції). 

За період з 2005 по 2019 рр., згідно з даними CGIT Китай інвестував в більш ніж 1600 інвестиційних                                   
проектів інших країн 1,2 трильйона доларів, з них в економіку України близько 1%, що становить $ 9                                 
млрд. 

Інвестиції з Китаю в економіки інших країн за секторами економіки в 2005-2019 рр. 

Сектор економіки  Інвестиції, $ млрд  Будівництво, $ млрд 
Проблемні інвестиції, $ 
млрд 

Енергетика  392,1  335,4  139,6 
Металургія  147,5  35,9  70,1 
Транспорт  129,9  249,9  53,2 
Нерухомість  102,3  90,7  21,0 
Агросектор  83,5  16,5  12,4 
Фінансова діяльність  80,8  N/A  41,4 
Технології  61,2  16,6  28,6 
Розваги та рекреація  43,7  2,7  6,8 
Туризм  42,8  8,7  7,5 
Логістика  34,6  5,3  1,8 
Охорона здоров’я  22,4  3,4  0,5 
Хімічна промисловість  12,6  20,8  2,0 
Інше  52,1  43,6  5,9 
Всього  1 206,4  829,2  390,7 
* Джерело: The China Global Investment Tracker 

 

Перспективи і потенціал експорту капіталу з Китаю 

Протягом декількох років, прямі інвестиції, які направляв Китай в економіку США - неухильно                         
росли, і досягли рекордної цифри 46 млрд доларів в 2016 році, забезпечуючи понад 140 000 робочих                               
місць американцям, але вже до кінця 2018 року - інвестування скоротилося майже в 10 разів . На тлі                                   
кількох років торгової війни між Китаєм і США, у китайських інвесторів цілком може з'явитися                           
потреба шукати нові майданчики для співпраці. 

В кінці 2019 року Дональд Трамп погодився на підписання торговельної угоди, яке має покласти край                             
протистоянню найбільших економік-гігантів і визначити правила торгових взаємин з КНР. Багато                     
журналістів уже назвали цей договір «капітуляцією Китаю», так як китайська сторона погодилася                       
змінити своє торгове сальдо на користь США на сотні мільярдів доларів, а також прийняла всі мита,                               
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введені на їх продукцію. Не дивлячись на підписану угоду, проникнення китайських товарів на                         
американські ринки досі блокується, особливо на локальному рівні. 

Такий стан справ, досі не виключає виникнення інтересу у китайських інвесторів до пошуку нових                           
ринків і інвестиційних можливостей. 

Україна приваблює Китай в першу чергу близькістю до європейських ринків, можливістю                     
безпосередньо розгорнути складання/виробництво товарів на великій кількості заводів, які                 
знаходяться на території нашої країни. 

Серед основних сфер діяльності, які викликають інтерес у китайських інвесторів в Україні:                       
відновлювана енергетика, транспорт і логістика, агросектор, будівництво. 

Успішні великі угоди інвестування китайських інвесторів в українську економіку 

Рік  Інвестор  Cума  
інвестицій 

Українська 
сторона угоди  Сектор  Об’єкт інвестування  Статус інвестицій 

2019  China Energy 
Engineering  $150 млн.    Енергетика 

Китайська компанія повинна 
відкрити сміттєспалювальну 
станцію під Києвом 

Стадія реалізації 

2019  Skyrizon  $100  Motor Sich  Транспорт  Китайці придбали підприємство 
«Мотор Січ»  Угода відбулася 

2019  4 невідомі компанії   $200  Chortkiv-West  Харчова 
промисловість  Завод з переробки кукурудзи  Стадія реалізації 

2019  Bohai Commodity 
Exchange  Н.д.  Фондова біржа 

ПФС  Фондовий ринок  Китайська компанія купила 49,9% 
акцій біржі.  Угода відбулася 

2019  SkyWell  Н.д.    Виробництво 
Компанія SkyWEell планує 
відкрити завод з виробництва 
електроавтобусів в Україні. 

Стадія реалізації 

2019  Power China  $115    Енергетика 
Китайська компанія разом з 
норвезької Scatec Solar будують 
СЕС в Миколаївській області 

Стадія реалізації 

2018  Sinomach  $210  DTEK  Енергетика 

ДТЕК і китайська компанія 
домовилися про спільне 
будівництво електростанції 
потужністю 200 МВт. 

Стадія реалізації 

2018  Xinjiang Beiken 
Energy Engineering  $120  UkrGas  Енергетика  Угргаз уклав з китайцями договір 

про спільні бурових роботах.  Стадія реалізації 

2018  China Energy 
Engineering  $250  Metropoliya  Енергетика    Н.д. 

2018  Power Construction 
Corp  $340  NTB  Енергетика 

Китайці спільно з норвезькою 
компанією планують побудувати 
на півдні Херсонської області 
вітряні електростанції 

Стадія реалізації 

2018  Dongfang Electric  $340  Donbasenergo  Енергетика 
Найімовірніше йдеться про 
спільну з «Донбасенерго» 
реконструкції ТЕС в Слов'янську 

Стадія реалізації 

2018  CNEEC  $500  Укргазбанк  Енергетика  Китайські інвестори передали 
Укргазбанку кредит на $ 500 млн  Проект реалізований 
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для будівництва Дністровської 
ГЕС 

2017 
Xinjiang 
Communications 
Construction 

$100    Транспорт 
Найімовірніше йдеться про 
контракт на будівництво доріг в 
Україні. 

Проект не 
реалізований. 

2017  Fanda  $50    Агросектор  Овочепереробний завод  Стадія реалізації 

2017  China Road Brige 
Corporation  300    Інфраструктура  Міст в Кременчуці  Стадія реалізації 

(шанси невисокі) 

2017 
Xinijang 

Communications 
Construction Group 

$38,5 млн    Інфраструктура 
Китайська компанія виступила в 
ролі підрядника при ремонті 
дороги М12 

Стадія реалізації 

2017  Sinohydro 
Corporation  $42 млн    Інфраструктура 

Китайці виступають підрядником 
при ремонті об'їзної дороги в 
Житомирі 

Стадія реалізації 

2017  Guangdong Vanvard 
New Electric Co  Н.д.  Bosch  Виробництво  Планується створення спільного 

газового заходу  Стадія реалізації 

2017  Неизвестная 
китайская компания    Digital Future  ІТ  Китайська компанія викупила 

частину акцій в проекті YouAppi  Стадія реалізації 

2017  Bohai Commodity 
Exchange  82 млн грн 

Українский банк 
реконструкції та 
развитку 

Банківська сфера 
Китайська біржа придбала 
Український банк реконструкції 
та розвитку 

Стадія реалізації 

2016  China National 
Building Material  $180 млн  Activ Solar  Енергетика 

Китайська компанія викупила у 
Клюєвих ряд сонячних 
електростанцій на півдні України 

Стадія реалізації 

2016  Cofco Corporation  $75 млн    Агросектор 
Китайська компанія запустила 
термінал з перевалки зернових і 
олійних культур 

Проект реалізований 

2016 
Beijjing Skyrizon 
Aviation Industry 
Investment Co Ltd 

    Виробництво 

Китайці відкрили в КНР спільне з 
«Мотор Січ» виробництво, крім 
того, китайська компанія 
інвестувала $ 100 млн у 
виробництво в Україні, можуть 
інвестувати ще $ 150 млн 

Стадія реалізації 

2015  CNBM  н.д.  Activ Solar  Альтернативна 
Енергетика  Сонячні електростанції  Угода реалізована 

2014  Fanda  $58 млн    Агросектор    Стадия реалізації 

2013  Minmetals  $250 млн  Donetsksteel  Виробництво 
металу 

Китайська компанія 
профінансувала будівництво 
рудника на шахті «Покровське» 

Н.д. 

2013  Beijjing Interoceacin 
Canal  $3 млн    Інфраструктура  Мегапорт в Криму  Проект не 

реалізований 

2012 
Китайський 
Експортно-імпортни
й банк 

$372 млн 
(отримано $52 
млн) 

  Інфраструктура  Повітряний експрес в аеропорт 
Бориспіль 

Проект не 
реалізований 

2012  Держпродкорпорація
Китаю CCEC  $500 

Укрексімбанк і 
Державна 
продовольчо-зерно
ва корпорація 
України 

Агросектор 
(кредит) 

Китайці видали ГПЗУ кредит, 
який зберігався в Укрексімбанку 

Проект не 
реалізований 

2011  Sinomach  $2370    Транспорт 
Компанія підписала контракт про 
будівництво «Повітряного 
експреса» в аеропорт Бориспіль 

Проект не 
реалізований 

2011  Sinomach  $250    Агросектор  Подробиці невідомі  Н.д. 
2011  Sinomach  $1160    Енергетика  Подробиці невідомі  Н.д 
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2011  Sinomach  $1500    Енергетика 
Китайці підписали контракт про 
будівництво газової 
електростанції в Криму 

Проект не 
реалізований 

2011  Sinohydro  $1440    Енергетика 

Точної інформації немає. Може 
йтися про добудову Канівської 
ГАЕС або про будівництво ГАЕС 
в Криму. Або про проект, 
подробиці якого не 
розголошуються 

Проект не 
реалізований 
(Канівска ГАЭС и 
ГАЭС в Криму не 
побудовані) 

2008  Sinoma  $210  Lafarge  Нерухомість 

Китайська компанія, яка 
займається виробництвом 
цементу, інвестувала в 
Lafarge-Україна (виробництво 
щебеню) 

Угода відбулася 

 

Інвестиційні можливості для китайських інвесторів в Україні 

Компанія InVenture готова запропонувати повний супровід китайських інвесторів з пошуку                   
входження в перспективні проекти в Україні. 

Серед пріоритетів, які можуть викликати цікавий можна виділити наступні: 

1. Агрокомпанії в сфері вирощування зернових і олійних культур 
2. Тваринницькі підприємства 
3. Портові термінали, елеватори і логістичні комплекси 
4. Підприємства в сфері агропереробки 

Перспективи інвестиційного співробітництва України і Китаю 

У липні 2019 року, китайські бізнесмени провели зустріч з президентом України, на якій домовилися                           
про реалізацію низки спільних проектів з потенціалом близько 10 млрд. Доларів. Координувати                       
проекти повинен був Національний інвестиційний рада. Проте донині ми не бачимо суттєвих                       
реальних кроків у сфері розвитку китайсько-українських відносин, більш того спостерігаємо                   
відсутність чіткої стратегії роботи в даному напрямку - в КНР немає посла України, не призначено                             
голову міжпарламентської групи дружба і т.д. 

Відомо, про те, що президент України, Володимир Зеленський планував відвідати Південно-Східну                     
Азію в 2020 році, не виключено, що в рамках візиту будуть охоплені і питання перспектив                             
українсько-китайського співробітництва. Однак активне поширення епідемії короновіруса в Китаї                 
цілком ймовірно може дещо зрушити ці плани. 

А поки як китайських, так і інших іноземних інвесторів відштовхує негативний досвід вкладення                         
коштів в український бізнес, неможливість вивести кошти/вийти з проекту без фінансових втрат,                       
особливості податкового законодавства, корупція, специфіка нашого світогляду, відсутність               
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державних гарантій нестача кваліфікованих фахівців. Тому необхідні комплексні програми по                   
поліпшенню інвестиційного клімату України та іміджу країни в очах іноземців. 

А українським підприємцям, які хотіли б залучити китайських інвесторів - часто не вистачає знань,                           
щоб якісно скласти пропозицію, немає точок входу для контакту з потенційними інвесторами, в тому                           
числі і в зв'язку з відсутністю державних програм підтримки, які могли б їм в цьому допомогти. Для                                 
цього необхідно переймати позитивний досвід тих підприємців, у яких вийшло налагодити                     
співробітництво з китайськими інвесторами. 

Ви можете звернутися в інвестиційну компанію InVenture, яка має великий досвід співпраці з                         
китайськими компаніями і допоможе професійно підготувати інвестиційну пропозицію для того щоб                     
почати діалог з інвесторами з Китаю. 

Джерело: https://inventure.com.ua/analytics/articles/ukraina-kitaj:-gorizonty-dlya-investicij  

 

 

Погляд з Китаю: Як місцевий бізнес виживає у час епідемії коронавірусу 

28.02.2020|11:30|Новое Время 

Поки експерти аналізують глобальні наслідки, пропоную зосередитись на впливі вірусу на китайську                       
економіку з погляду звичайного бізнесу: імпортерів, експортерів та виробників. 

2020 рік почався з потужного всебічного випробування світової економіки епідемією нового                     
коронавірусу. 

Поки експерти аналізують глобальні наслідки, пропоную зосередитись на впливі вірусу на китайську                       
економіку з погляду звичайного бізнесу: імпортерів, експортерів та виробників. 

Перший тренд, який стосується всіх вищеозначених груп — різке гальмування. Попри позитивні                       
тенденції в боротьбі з хворобою, китайські імпортери в більшості свідомо гальмують та поки не                           
відвантажують готові замовлення, бо не впевнені в платоспроможності, ризиках зіпсування товару                     
при можливому простої в портах, подорожчання продукту внаслідок можливого подальшого падіння                     
курсу юаня, і, як крапки над «ї», зниженого попиту та заморожування коштів. 

Окремим болючим питанням перед урядом Китаю стоїть експорт. Міністерство економіки воює з                       
міністерством охорони здоров’я: безпека населення проти економічної стабільності, обидва блоки                   
мають резонні доводи. Страждають, як завжди, приватні виробники та експортери, які складають                       
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кістяк експортної економіки. На них уряд, як завжди, переклав низку складних завдань з забезпечення                           
безпеки праці. 

Формуляр дозволу на відновлення виробництва двотижневої давнини ілюструє, що для щастя                     
працювати треба зібрати дозволи до десятка перевіряючих органів. Але це лише печатки, які, згодом,                           
в Китаї часто отримуються через загадкові для іноземців, але дуже знайомі для китайців «гуаньсі» —                             
зв’язки. 

Перш за все, потрібна робоча сила. Робоча сила, яка в Китаї в більшості своїй складається з мігрантів.                                 
Які, в свою чергу, цього року не дуже поспішають повертатись після подовженої новорічної                         
відпустки. І страх перед вірусом не на першому місці в низці причин такої затримки. Для                             
забезпечення безпеки населення, на пересування між містами накладені підвищені умови контролю:                     
зменшені кількість потягів та літаків, введені додаткові засоби безпеки на в'їздах та виїздах з                           
міжміських автобанів. Коли всі перепони подолані, залишається надати роботодавцю медичні довідки                     
про стан здоров’я. 

Більше пощастило тим виробництвам, які використовують місцевих працівників. Але, навіть при                     
наявності цих двох важливих факторів, до обов’язків виробників додалась підтримка підвищеного                     
стану безпеки праці. При виявленні інфікованого працівника фабрика негайно закривається на 14                       
днів (термін може бути подовжений через оновлені дані про інкубаційний період 28 днів). Власник                           
повинен забезпечити окремий гуртожиток для ізоляції всіх працівників на карантин, а також                       
сплачувати повну заробітну плату всім співробітникам до відновлення дозволу на виробництво. На                       
практиці, станом на початок тижня відкрилась половина виробництв, але всі вони страждають через                         
нестачу працівників і попереджують про затримку готовності товару згідно вже розміщених                     
замовлень. 

Далі слід взяти до уваги, що гальмують всі етапи: ланцюги поставок сировини та складових частин,                             
безпосередньо виробництво, а за ним і наземна логістика. Наразі поки важко знайти контейнеровози                         
для доставки замовлень в порти. 

З іншого боку, гальмують нові замовлення. Кантонський ярмарок під знаком великого питання, і, за                           
непідтвердженим даними, шанси, що виставка відбудеться, невеликі. Тобто, всі виробники як мінімум                       
не зможуть презентувати новинки. Мова не йде про залучення нових клієнтів. І мова не йде про                               
лояльність старих клієнтів, які через загальну невизначеність швидко шукають заміну Китаю. 

Китайські ж виробники гостро потребують нових замовлень та одночасно не можуть гарантувати їх                         
своєчасного виконання. Більшість повідомляють про збільшення терміну виробництва з 30 та 60 днів                         
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мінімум до 3 місяців, а це квартал року. Листи з привітаннями та офертами надходять занадто часто,                               
щоб до кінця повірити у відвертість їх змісту. 

Гальмують всі, і навіть попри позитивні тенденції в боротьбі з вірусом в самому Китаї, гальмівний                             
шлях ще не пройдено. Учасники економічних процесів знаходяться в постійному напруженому                     
моніторингу ситуації: уряд — глобальних, власники виробництв — на місцях. І з цього складається                           
другий тренд: невизначеність, яка розповсюджується за межі Китаю на весь світ. Відомо тільки одне:                           
уханьська епідемія принесе багато поступових змін. 

Невизначеність завжди відкриває «вікно можливостей», але попри всі заяви нашого уряду, Україна                       
виявилась не готовою скористатись ним — для швидкого розвитку конкурентоспроможного                   
виробництва не вистачає багато економічних складових, особливо недоречним для експорту є                     
зміцнення гривні. 

Тому, поміркувавши, навіть невеликі шанувальники Китаю будуть продовжувати ставити на Китай,                     
який, на відміну від інших країн, вже пройшов зламний момент епідемії. Особисто моя позиція —                             
Keep calm and place your orders to China. Перемагає той, хто не метушиться. 

 

Джерело: 
https://nv.ua/ukr/biz/experts/koronavirus-i-kitayskiy-biznes-yak-spravlyayutsya-z-epidemiyeyu-virobniki-
ta-importeri-50072212.html 
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ПУБЛІЧНИЙ ВИСТУП 
 
Уроки управління від китайського бізнесу та філософії 

 
 
25.02.2020|19:55| Fang Ruan | TED@BCG Mumbai 
Промова Фан Жуань, яка працює в офісі BCG у Гонконгу, на TED.   
Управління бізнесом у Китаї змінюється, каже консультант Фан Жуань. Дізнайтеся, як китайські                       
підприємці - довго керовані конфуціанським акцентом на авторитеті та регулюванні - зараз шукають                         
філософію даосистів для нового, динамічного стилю керівництва, який вважає, що речі спонтанно                       
трансформуються і, природно, досягають досконалості, коли їх підтримують, а не контролюють.  
 
Джерело: 
https://www.ted.com/talks/fang_ruan_management_lessons_from_chinese_business_and_philosophy  
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ІНФОГРАФІКА 
Падіння фондових ринків триває у міру поширення коронавірусу в світі  

27.02.2020|Statista|Katharina Buchholz 

 

Джерело: https://www.statista.com/chart/20942/stock-markets-global-coronavirus/ 
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